
 

 

Αθήνα, 1 Φεβρουαρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

  

Θέμα: Γιατί εξαιρούνται από την ένταξή τους στις ενισχύσεις de minimis 

οι αγρότες του Νομού Σερρών, καθώς και πολλών άλλων περιοχών της 

χώρας, που έχουν υποστεί σοβαρές ζημιές στις καλλιέργειές τους; 

 

Πριν λίγες μέρες ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων ανακοίνωσε 

την ένταξη μιας σειράς καλλιεργειών στη διαδικασία των ενισχύσεων de minimis 

για συγκεκριμένες περιοχές. Ειδικότερα, ανακοινώθηκαν οι αποζημιώσεις μέσω 

της διαδικασίας αυτής για τις καλλιέργειες σπαραγγιών στο Δήμο Αλμωπίας, 

φασολιών-γίγαντες στην ΠΕ Φλώρινας και Καστοριάς, καπνού στην ΠΕ 

Ροδόπης και επιτραπέζιων σταφυλιών στην ΠΕ Καβάλας. Ασφαλώς, η 

ενίσχυση των αγροτών αυτών στις ως άνω περιοχές είναι εκ των ων ουκ άνευ 

και στη σωστή κατεύθυνση. Όμως, η ίδια αναγκαιότητα προκύπτει και για μια 

σειρά άλλων περιοχών και καλλιεργειών. 

Αναφορικά με την περίπτωση του καπνού, όπως αναφέρει και η Κεντρική 

Κλαδική Συνεταιριστική Ένωση Καπνού σε ανακοίνωσή της και σε σχετική 

επιστολή προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων μεταξύ των 

25 Συνεταιρισμών Καπνού, που υπάρχουν πανελλαδικά και οι ενταγμένοι σε 

αυτούς καπνοπαραγωγοί υπέστησαν απώλειες εισοδήματος λόγω 

καταστροφών, επιλέχθηκε αυθαίρετα μόνο η Ροδόπη, χωρίς να εξηγηθούν 

μέχρι στιγμής οι λόγοι της επιλογής αυτής. Αναφορικά με το Νομό Σερρών 

μάλιστα οι αγρότες υπέστησαν σοβαρές ζημιές στα καπνά τους από ένα ακραίο 
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καιρικό φαινόμενο κατά τη διάρκεια του περασμένου Ιούνη, για τις οποίες δεν 

έχουν λάβει ακόμη ούτε την αποζημίωση από τον ΕΛΓΑ.  

Το ίδιο ισχύει και αναφορικά με τα αμπέλια και άλλες δενδρώδεις καλλιέργειες. 

Το πρωτόγνωρο καιρικό φαινόμενο που χτύπησε κοινότητες των Δήμων Νέας 

Ζίχνης και Αμφίπολης προκάλεσε σοβαρές καταστροφές στα αμπέλια και τα 

αμύγδαλα του δεύτερου Δήμου – για τα οποία apropos δεν έχουν λάβει ακόμη 

ούτε τις αποζημιώσεις του ΕΛΓΑ. Κι ενώ οι αμπελοκαλλιέργειες της γειτονικής 

Καβάλας που χτυπήθηκαν από το ίδιο καιρικό φαινόμενο εντάχθηκαν στις 

ενισχύσεις de minimis, οι ίδιες καλλιέργειες στις Σέρρες έμειναν εκτός. Για την 

επιλογή αυτή δεν υπήρξε μέχρι στιγμής επίσης καμία επίσημη αιτιολόγηση από 

το Υπουργείο. 

Παρατηρείται, ως εκ τούτου, μια διακριτική μεταχείριση μεταξύ των αγροτών 

διαφορετικών περιοχών που όμως υφίστανται με τον ίδιο τρόπο και στον ίδιο 

βαθμό τις συνέπειες καταστροφικών καιρικών φαινομένων και τη 

συνεπαγόμενη μείωση εισοδήματος. Οι καλλιεργητές αυτοί πρέπει να 

γνωρίζουν για ποιους λόγους εφαρμόζονται αυτές οι διακρίσεις. Ακόμη 

περισσότερο, εάν αυτές οι διακρίσεις δεν έχουν ουσιαστικό περιεχόμενο, είναι 

αναγκαίο να επεκταθούν οι ενισχύσεις de minimis σε όλους τους θιγόμενους 

καλλιεργητές. Ιδίως σε αυτή την κρίσιμη συγκυρία της κατακόρυφης αύξησης 

του καλλιεργητικού κόστους και της συχνής απώλειας εισοδήματος λόγω των 

τακτικών ακραίων καιρικών φαινομένων κάθε Ευρώ για αυτούς είναι σημαντικό. 

Η παραγωγική ραχοκοκκαλιά της ελληνικής επαρχίας είναι ο αγροτικός κόσμος 

και η κυβέρνηση οφείλει να τον στηρίξει με κάθε δυνατό τρόπο.   

Επειδή εντάχθηκαν – και  ορθώς – στις  ενισχύσεις de minimis οι καλλιέργειες  

σπαραγγιών στο Δήμο Αλμωπίας, φασολιών-γίγαντες στην ΠΕ Φλώρινας και 

Καστοριάς, καπνού στην ΠΕ Ροδόπης και επιτραπέζιων σταφυλιών στην ΠΕ 

Καβάλας.   

Επειδή εξαιρέθηκαν από την ένταξη στις ενισχύσεις αυτές οι υπόλοιποι 

συνεταιρισμοί καπνού της χώρας, παρά το ότι υπέστησαν σοβαρές ζημιές από 

καιρικά φαινόμενα. 

Επειδή μεταξύ αυτών εξαιρέθηκε και ο Νομός Σερρών και οι 

καπνοκαλλιεργητές του από την ενίσχυση de minimis. 

Επειδή  περαιτέρω εξαιρέθηκαν από τις ενισχύσεις de minimis 

αμπελοκαλλιεργητές και δενδροκαλλιεργητές που υπέστησαν ζημία από τις 



πρωτόγνωρες καταστροφές του Ιούνη, την ίδια στιγμή που εντάχθηκαν – 

ορθώς – καλλιεργητές του Νομού Καβάλας για τις καταστροφές από το ίδιο 

φαινόμενο. 

Επειδή παρατηρείται διαφορετική μεταχείριση ίδιων περιπτώσεων, χωρίς να 

υπάρχει για αυτό κάποια συγκεκριμένη εξαιρετική περίσταση. 

Επειδή ο Νομός Σερρών εξαιρείται σταθερά κι αναιτιολόγητα τα τελευταία 

χρόνια από τις ενισχύσεις de minimis, τη στιγμή που οι αγρότες του Νομού 

μαστίζονται από καταστροφές και την κατακόρυφη αύξηση του καλλιεργητικού 

κόστους. 

Επειδή το ίδιο συμβαίνει και σε άλλους Νομούς της χώρας, όπως προκύπτει 

στην περίπτωση επί παραδείγματι των καπνοπαραγωγών. 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Προτίθεται να εντάξει τους καπνοκαλλιεργητές της υπόλοιπης 

χώρας – μεταξύ αυτών και του Νομού Σερρών – που υπέστησαν ζημιές 

στις ενισχύσεις de minimis; 

2. Προτίθεται να εντάξει τους αμπελοκαλλιεργητές και τους 

δενδροκαλλιεργητές του Νομού που υπέστησαν ζημιές από τα ακραία 

καιρικά φαινόμενα του Ιουνίου να τους εντάξει στις ενισχύσεις de 

minimis, όπως έγινε με τους αμπελοκαλλιεργητές του Νομού Καβάλας; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές  

Αβραμάκης Ελευθέριος 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αυγέρη Θεοδώρα 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Καλαματιανός Διονύσης - Χαράλαμπος 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Μάλαμα Κυριακή 



Μπακαδήμα Φωτεινή 

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σκούφα Ελισάβετ  

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τζούφη Μερόπη 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χρηστίδου Ραλλία 




